

一年一度的工地安全研討會2017由香港房屋委員會(房委會)聯同職業安全健康局合辦,並由房屋署工地安全小組委員 會所有外間常任成員、香港建築業承建商聯會和香港物業服務公司協會,以支持機構名義一起籌辦,旨在提高工地安 全意識,推動安全文化。

研討會於7月6日舉行,吸引約600人參與,當中包括工程承建商、物業管理專業人士、清潔和保安承辦商、房委會工 程和屋邨管理人員等。研討會以設計免危害 -「設計周詳減事故,施工暢順保平安」為主題,透過簡報會和分享,向 業界推廣工地安全文化。議題涵蓋新工程、保養和改善工程和物業管理等項目。

為表揚業界對房委會工地安全創新措施的支持,房委會頒發感謝狀給五間承建商,感謝他們提供工地安全創新措施的 技術細則,共同推動業界的安全作業模式。

Co-organised by the Hong Kong Housing Authority (HA) and the Occupational Safety and Health Council, with external standing members of the Housing Department Site Safety Sub-committee, Hong Kong General Building Contractors Association Ltd. and Hong Kong Association of Property Management Companies Limited as supporting organisations, the annual Site Safety Forum 2017 aims to boost site safety awareness and foster a safety culture.

Held on 6 July, the Forum attracted about 600 participants, including works contractors, property management agents, cleansing and security service providers, as well as HA works and estate management staff. With inspiring presentations and experience sharing, site safety culture was promoted through the theme of the Forum "Prevention through Design - Careful design can reduce accidents and ensure smooth and safe execution of works". Topics for discussion covered new works, maintenance and improvement works and property management.

To appreciate the provision of the technical details of innovative site safety measures for HA's consideration of incorporation into specification, Certificates of Appreciation were presented to 5 contractors in the forum.



運輸及房屋局常任秘書長(房屋)應耀康先生與其他主禮嘉賓及研討會嘉賓講者合照 Photo of Permanent Secretary for Transport and Housing (Housing) Mr Ying Yiu-hong with other officiating guests and guest speakers

